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Referat bestyrelsesmøde, torsdag den 23. marts 2023, kl. 17.30 
Hos Fyns Familielandbrug, Rugårdsvej 197, 5210 Odense NV 

 
Deltagere:  

- Ann Stistrup Christiansen 

- Jens R. Nielsen 

- Anne Hellerup Juul Christensen 

- Bente Østergård 

- Karsten Villadsen 

- Torben Kousgård 

- Anne Nyquist 

- Henning Nielsen (1. suppleant) 

- Bente Gaarde Christensen (2. suppleant) 

Afbud fra:  
 

Dagsorden 
 

1 Velkomst  
 

Velkomst ved Bente 

2 Konstituering 
 

Konstituering af bestyrelsen og 

valgperioder. 
(kun gældende for første 

repræsentantskabsmøde) 

Bestyrelsen konstituerer sig med 

formand, næstformand, kasserer og 

sekretær. Af hensyn til 

kontinuiteten fastlægges formand 

og kasserers valgperiode til to år. 

Næstformandens valgperiode 

fastlægges til et år. Bestyrelsen 

afgør hvilket medlem der indtager 

den sidste toårige valgperiode. 

Resterende medlemmer er valgt for 

et år. 

 

Formand: Bente 

Næstformand: Jens 

Kasserer: Anne N 

Sekretær: Ann 

Menige: Torben, Anne C og Karsten 

Bente, Anne N og Torben vælges for en 2-årig 
valgperiode.  

Jens, Anne C, Karsten og Ann vælges i år for en 
1-årig valgperiode. 

3  
Forretningsorden for bestyrelsen 
  
Kørselsgodtgørelse 

 

Det besluttes at der står at der min skal være 3 møder 

om året.  

Referatet læses op og godkendes på bestyrelsesmødet. 

Referatet skal sendes ud til medlemmer indenfor en 

uge efter mødet.  

Der føres et beslutningsreferat, med en ganske kort 

begrundelse for beslutningerne.  

Kørselsgodtgørelse:  

Bente udfærdiger et stykke papir med en fuldmagt til 

Anne N, således at hun kan få adgang til banken. I 
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henhold til vedtægter er det kun formand og 

næstformand der er tegningsberettiget.  

Samkørsel skal finde sted så vidt muligt. Der tildeles 

kørselsgodtgørelse efter statens lave takst. Broer og 

færger godtgøres.  

Kan lokationen skiftes til Århus: Vi prøver at tage til 

Århus næste gang på væddeløbsbanen. Derefter tages 

en beslutning hvorvidt Odense eller Århus.  

Der kan tages en lørdag i brug i foråret og en i 

efteråret. Dette som en slags temadag, hvor også 

udvalg kan deltage. Evt. også sammen med 

repræsentantskabsmødet.   

Næste møde i Århus er et forlænget møde en lørdag. 

4  
Udvalg 
 
Bestyrelsesmedlemmer udpeget 
til de enkelte udvalg 
 
Valgperiode for medlemmer af 
udvalg  
 
Arbejdsopgaver udvalg 
 
Forretningsorden  
 
Kørselsgodtgørelse 
 
(Orientering fra udvalgene som 
fremtidigt dagsorden punkt) 

 

Udvalgsrepræsentanter:  

Anne N  

Torben Miljø og klima-repræsentant 

(ulvespecialist) 

Jens Miljø og klima-repræsentant  

Ann  

Karsten Afsætningsrepræsentant 

Anne C Sundhedsrepræsentant 

Bente Avlsrepræsentant 

 

Udvalgene konstituerer sig selv.  

Henning har et spørgsmål fra racerne: Skal racer, der 

ikke er medlemmer inviteres med til racemøder der 

holdes med racerne?  
- Det vedtages at alle racerne inviteres med i år. 

Men invitationen ophører, hvis ikke foreningen 

indbetaler næste års kontingent.  

Bente indkalder til første udvalgsmøde, derefter finder 

udvalgene selv ud af det. 

Forretningsordenen for udvalget er udarbejdet.   

5  
Prioritering af arbejdsopgaver 
 
Der er mange vigtige emner at 
tage fat på.  
 
Solceller  
 
Vi skal ”vælge” noget som 
forholdsvis hurtigt giver resultat 
 
Synliggørelse af foreningen  
 
Nyhedsbrev  
 

Klima- og miljøudvalget skal lave et udkast til Dansk 

Fåreavls holdning til ulven. Opgaven med ulve bliver 

glidende overdrages til Dansk Fåreavl fra Sydvestjysk 

Fåreavl. Dansk Fåreavl skal synliggøre at der findes 4 

ulvetrailere. Kun foreninger kan låne trailerne fra 

Miljøstyrelsen. Vi skal bearbejde nogle af vores 

lokale medlemsforeninger til at byde ind på opgaven 

med at forvalte udlån af ulvetrailerne.  

Sundhedsudvalg: System med indmelding af 

ormetællinger. Kan indgå i nyhedsbreve.  

Afsætningsudvalget: Fårets dag 

Synliggørelse af foreningen: Vi skal viderebringe 

oplysninger til medlemsforeninger som de kan 

videredistribuere. På næste møde skal vi have et punkt 

om mere ekstern synliggørelse af fåreavl. Både på 

landbrugsskoler og på dyrlægeuddannelsen.  
- Oplys om facebookside for dyrlægestuderende til 

landmænd.  

Nyhedsbrev 
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- Solceller 

o Bente renskriver det gamle Dansk Fåreavls 

skriv om anbefalinger til afgræsning i 

solcelleparker og tilføjer Åse Svendsens 

skriv om hendes erfaringer.  

o Emnet skal ligge under klima- og 

miljøudvalget.  

- Det er vigtigt at folk byder ind. Derfor skal det 

struktureres ordentligt.  

- Temadage 

- Vidensdeling på tværs af foreninger. Evt. 

månedens forening.  

- Udvalg kan komme med indspark til nyhedsbrev 

- Meningen er at orientere medlemsforeningerne.  

- Lektier til bestyrelsens næste møde: Hvordan skal 

det struktureres? 

6  
Høringer – høringssvar 
 
Vi modtager massevis af 
meddelelser om høringer, disse 
sendes i dag til formanden.  
 
Hvad gør vi i fremtiden 
 
 

Tages op på næste bestyrelsesmøde.  

7  
Pjecer 
 
Dansk Fåreavl har en del gamle 
pjecer – skal vi opdatere disse  
 
Opskrifter 
 

Hvad gør vi det gamle Dansk Fåreavls pjecer og 

opskrifter? 
- Send en stak til dem der holder fårets dag.  

Bente tager kontakt til Annette Holmenlund ang. 

genoptryk af hendes bog og pjece. 

Karsten vil gerne have fakta om får på engelsk, hvis 

det bliver aktuelt at komme til Bulgarien igen.  

8  
Næste møde 
 

Næste møde: søndag d. 21. maj kl. 11 på 

væddeløbsbanen i Århus.  

9  
Eventuelt 
 

Afsætningsudvalget: Bilka-lammekølle. Kan det passe 

at Dyrenes Beskyttelse står inde for sydamerikanske 

lammekøller. Tag fat i Steen Ove, han har skrevet til 

DB.  

 
 
 


